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VIJESTI IZ RADA HSGI-a

Sjednica Predsjedništva te stručni skupovi

Sjednica Predsjedništva Hrvatskog save-
za građevinskih inženjera (HSGI-a) odr-
žana je 14. listopada 2014. u Zagrebu, a 
vodio ju je predsjednik Dragan Blažević, 
dipl. ing. građ.
Otvarajući sjednicu predsjednik je Blažević 
zahvalio svim sudionicima na odazivu, a 
usput se ispričao na kašnjenju poziva. Po-
tom je usvojen zapisnik s prošle sjednice.
Slijedila je rasprava o Drugom hrvatskom 
graditeljskom forumu, koji će se održati 
18. i 19. studenoga 2014. u hotelu Westin 
u Zagrebu, a izvješće je kao organizator 
podnio prof. dr. sc. Stjepan Lakušić. Od-
mah je rekao kako je Ministarstvo gradi-
teljstva i prostornog uređenja prihvatilo 
pokroviteljstvo nad Forumom, te da će 
predstavnici Ministarstva mr. sc. Željko 
Uhlir, zamjenik ministrice, i dr. sc. Borka 
Bobovec, pomoćnica ministrice za gradi-
teljstvo i energetsku učinkovitost u zgra-
darstvu, održati predavanja o aktualnim 
temama.
Inače svi se pristigli radovi lektoriraju i 
pripremaju za tisak, a planirano je i tiska-
nje zbornika sličnog opsega kao prošle 
godine. Ugovoreno je uključivanje neko-
liko sponzora, a neki najavljuju i deseto-
minutna izlaganja o novim proizvodima. 
Uostalom najavljeni su i izložbeni štan-

dovi ispred dvorane u kojoj će se izlagati 
predavanja. Upravo se priprema slanje 
obavijesti u tiskanom obliku. Pristižu i 
prijedlozi za nagrade HSGI-a za najbolje 
diplomske i doktorske radove, a s pribli-
žavanjem Foruma sve je više zainteresi-
ranih za izlaganja. Na kraju je prof. Laku-
šić izjavio kako se nada, ali i vjeruje, da 
će broj sudionika biti kao i prošle godine.
Svi su članovi Predsjedništva pohvalili 
dosadašnje pripreme Foruma i izrazili za-
dovoljstvo dosadašnjim pripremama, uz 
napomenu da tako treba i dalje nastaviti.
Slijedilo je izlaganje prof. dr. sc. Josipa 
Rupčića o provedbi stručnog usavrša-
vanja. Međutim cjelovito je izvješće ipak 
najavljeno za sljedeću sjednicu jer do 31. 
listopada još traje obrazovno razdoblje. 
Još je jednom zamolio da društva koja 
nisu poslala svoje godišnje planove struč-
nih seminara i putovanja učine to što prije. 
Namjerava se odmah početkom studeno-
ga sve planove proslijediti u Ministarstvo 
graditeljstava i prostornog uređenja.
Do kraja obrazovnog razdoblja planiran je 
još jedan seminar zagrebačkog Društva, 
a varaždinsko Društvo planira također 
još jedan seminar, ali i putovanje na Mal-
tu i u Tursku. I čakovečko Društvo najavi-
lo je putovanje na Siciliju. Prof. Rupčić je 

zaključio kako će nastojati da se seminari 
i dalje održavaju kontinuirano i bez pro-
blema.
Uslijedila je kraća rasprava u kojoj su 
predstavnici prozvanih društava obećali 
na vrijeme poslati svoje planove, a potom 
je predsjednik Dragan Blažević zaključu-
jući raspravu rekao kako treba nastojati 
da se i dalje održavaju seminari po te-
meljnim društvima te da to treba braniti 
pod svaku cijenu. Potrebno je pokazati 
Ministarstvu da članovi HSGI-a imaju vo-
lju i želju polaziti seminare i da ih i dalje 
žele organizirati. Također im i HSGI želi to 
omogućiti, stoga takve argumente HSGI 
jednostavno mora braniti. Naposljetku je 
usvojeno predloženo izvješće.
Potom se raspravljalo o nagradama koje 
će se dodjeljivati na Hrvatskom graditelj-
skom forumu, a prof. Lakušić je pridodao 
kako će se prvi put dodijeliti i nagrada za 
znanstvenu izvrsnost onim autorima čiji 
su se radovi, objavljeni u časopisu Građe-
vinar tijekom 2011. i 2012., najviše citi-
rali. To je svojevrsno priznanje autorima 
koji znatno pomažu časopisu i pridonose 
njegovoj čitanosti i citiranosti.
Predsjednik HSGI-a je predložio, a Pred-
sjedništvo jednoglasno prihvatilo, da čla-
novi Odbora za nagrade budu Željko An-
dričević (predsjednik), prof. dr. sc. Stjepan 
Lakušić, prof. dr. sc. Josip Rupčić, prof. 
dr. sc. Vjeran Milinarić i doc. dr. sc. Zlata 
Dolaček-Alduk. Potom je odlučeno da 
će članovi Predsjedništva održati jednu 
elektronsku sjednicu na kojoj će glasati o 
prijedlozima Odbora za nagrade, a dogo-
vorena je i redovita sjednica Predsjedniš-
tva u vrijeme Foruma.
Slijedila je rasprava o radu temeljnih 
društava. Najprije je Adela Visković iz 
UGIS-a rekla kako je odgođen za neki 

SJEDNICA PREDSJEDNIŠTVA HSGI-a

Pripreme za Drugi hrvatski graditeljski 
forum
Teška će financijska situacija sljedeće godine biti vjerojatno još 
nepovoljnija jer nije za očekivati smanjivanje gospodarske krize, a ne 
zna se ni što će biti s licenciranjem i stručnim usavršavanjem
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drugi termin Sajam SASO jer organizator 
nije mogao osigurati dovoljno financij-
skih sredstava.
Potom je Zdravko Jurčec nastavljajući 
temu o teškoćama u financiranju, izjavio 
kako za redoviti seminar zagrebačkog 
Društva o regulativi i za Bal građevinara 
ima zbog krize znatno manje prijava. Do 
takvih se rezultata došlo i u vezi s pro-
jekcijskim financijskim planom za 2015. 
Uzrok su nepovoljne okolnosti koje se 
očituju i na djelovanje i HSGI-a. Cjelo-
životno je obrazovanje krajnje upitno, a 
stajališta HSGI-a nisu podržana. Zbog 
nedovoljno novca događa se da neke in-
stitucije organiziraju po nekoliko sličnih 
skupova istodobno, čak i one institucije 
koje imaju znatno bolje financijske mo-
gućnosti. Vjerojatno predstoji još lošija 

situacija, pa predlaže da HSGI izradi fi-
nancijsku projekciju. Veliku odgovornost 
za takvu situaciju snosi i Ministarstvo 
koje se nije pobrinulo o licenciranju i 
stručnom usavršavanju. Zaključio je 
kako je situacija vrlo teška, a ništa ne 
upućuje da će u 2015. biti bolje.
Na istu temu nastavio je Antun Pospišil 
iz Slavonskog Broda. Tvrdi da ni tamo 
situacija nije ništa bolja, a slično je i u 
Novoj Gradiški i u Požegi. Slavonsko-
brodsko Društvo održava seminar za 
30 polaznika. Zadovoljan je, ali to treba 
zahvaliti poslodavcima koji su to platili 
(doduše minimalno) i što su polazni-
cima dali slobodan dan. Na kraju je re-
kao kako rad HSGI-a i Komore mora biti 
usklađen i kako trebaju više surađivati. 
Potom je predsjednik Blažević zaključio 

da je u svim temeljnim društvima teška 
financijska situacija, ali da je sreća što 
neka imaju određene rezerve. UOVG je 
potpuno neaktivan, a postoje razlozi da 
se to mijenja. Za sljedeću je sjednicu na-
javio pripremu proračuna za 2015.
Sjednica je nastavljena raspravom o ta-
kozvanim ostalim pitanjima. Boris Ču-
pić je zatražio organiziranje posebnoga 
tematskog sastanka o financiranju i o 
mogućnosti preživljavanja HSGI-a i svih 
temeljnih društava. Potom je dodao da 
bi trebalo o novom Zakonu o poslovima 
i djelatnostima prostornog uređenja i 
gradnje obavijestiti medije i boriti se za 
njegovu primjenu. Na kraju je prof. Laku-
šić podsjetio kako treba početi razgova-
rati i o Saboru hrvatskih graditelja koji će 
se održati 2016. godine.

Društvo građevinskih inženjera Zagreba 
(DGIZ) organiziralo je tradicionalni veliki 
seminar o aktualnostima u građevno-
tehničkoj regulativi. Seminar je održan 
23. listopada 2014. u hotelu Westin Za-
greb. Tematski se usredotočilo na pravil-
nike i teze o sadržaju Zakona o poslovi-
ma i djelatnostima prostornog uređenja 
i gradnje. Posebni su gosti na seminaru 
bili predstavnici veleposlanstva Slovačke 
koji su održali i predavanje o korištenju 

sredstava Europske unije u projektu ra-
zvoja stanovanja.
Najprije su iznesene teze o sadržaju Zako-
na, koje je iznijela Slavica Radić-Vuković, 
dipl. ing. arh. iz Ministarstva graditeljstva i 
prostornoga uređenja. Ines Androić, mag. 
ing. arh. i urb., predstavila je Pravilnik o 
obveznom sadržaju idejnog projekta, a 
Josip Binenfeld, dipl. iur., Pravilnik o jedno-
stavnim i drugim građevinama i radovima. 
Zatim je Mirjana Čubrić-Štefok, dipl. ing. 

arh., održala predavanje u vezi s Pravil-
nikom o obveznom sadržaju i opremanju 
projekata građevina, a potom u vezi s Pra-
vilnikom o sadržaju pisane izjave izvođača 
o izvedenim radovima i uvjetima održava-
nja građevine.
U nastavku je Krešimir Ivaniš, dipl. ing. 
arh., održao zanimljivo predavanje pod 
nazivom Kome zvono zvoni? u kojem je 
obrađena održivost dvoranskih plivali-
šta, najizrazitijih energetskih potrošača 
i potencijalnih zagađivača. Nastupila je 
potom slovačka inženjerka Dana Pištova 
govoreći o državnom fondu razvoja sta-
novanja u Slovačkoj, a onda mr. sc. Želj-
ko Uhlir, dipl. ing. građ., koji je predstavio 
Uredbu o procjeni  nekretnina i propada-
jući pravilnik.
Seminar je završio predavanjima arhite-
kata i akademika Branka Kincla i Velimira 
Neidhardta te građevinara doc. dr. sc. An-
đelka Vlašića o projektu nove zračne luke 
Zagreb. Sudionici su seminara dan poslije 
posjetili to gradilište.

STRUČNI SEMINAR O GRAĐEVNO-TEHNIČKOJ REGULATIVI

Tradicionalno predstavljanje 
aktualnosti u zakonima i propisima
Najveća je pozornost posvećena pravilnicima i tezama u novom 
Zakonu o poslovima i djelatnostima prostornog uređenja i 
gradnje, a posebni su gosti bili predstavnici veleposlanstva 
Slovačke koji su govorili o korištenju sredstava Europske unije
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Društvo arhitektonskih i građevinskih 
inženjera i tehničara (DAGIT) Slavonski 
Brod u suradnju s HSGI-om organiziralo 
je 15. listopada 2014. uspješan stručni 
seminar, ponajprije namijenjen projek-
tantima i nadzornim inženjerima, ali i vo-
diteljima građenja te izvođačima i svim 
ostalim sudionicima u građenju.
Polaznici su seminara ostvarili po 4 
boda, od čega jedan iz građevno-teh-
ničke regulative. Voditelj je seminara bio 
Antun Pospišil, ing. građ., a seminar je 
održan u prostorijama HŽ Infrastruktura 
– Ispostava Nadzornog središta Slavon-
ski Brod. 
Sudjelovanje u stručnom seminaru bilo je 
besplatno za sve sudionike, osim za one 
kojima je potrebna potvrda za ostvarene 

bodove. Predavanje je održao mr. sc. Mi-
roslav Blanda, dipl. ing. građ., a tema je 
seminara bila: Upravljanje kvalitetom pri 
izvođenju armiranobetonskih konstrukcija.
Bilo je više od četrdeset polaznika, a 
osim sudionika iz Slavonskog Broda, bilo 
ih je iz Požege, Vinkovaca i Zagreba. To-
liko je zanimanje vjerojatno potaknula 
zanimljivost izložene teme. 
Prikazan je sustav upravljanja kvalitetom 
pri izvođenju betonskih konstrukcija kao 
integralni dio sustava upravljanja kvali-
tetom poduzeća. Određene su i opisane 
zakonske obveze i odgovornosti sudioni-
ka u gradnji vezane uz izvođenje armira-
nobetonskih konstrukcija, posebno pro-
jektanata, nadzornih inženjera, izvođača 
radova i proizvođača betona. Detaljno 

je analiziran proces izvođenja betonskih 
radova i predložen model sustava uprav-
ljanja dokumentacijom pripremljenom 
za sve aktivnosti. Na okruglom stolu po-
sebna je pozornost usmjerena na izradu 
programa kontrole i osiguranja kvalitete 
betonske i armiranobetonske konstruk-
cije u projektnoj dokumentaciji. 
U raspravi što je uslijedila, najprije je mr. 
sc. Slavko Živković pohvalio prisutnost 
mnogo mladih kolegica i kolega, a to 
upućuje na važnost cjeloživotnog obra-
zovanja za građevinare i ostale inženjere 
i struke koji sudjeluju u procesima i po-
slovima graditeljstva. Potom su Zvonko 
Salopek, dipl. ing. građ., i Ivana Karčić, 
dipl. ing. građ., zaposlenici tvrtke Pružne 
građevine d.o.o., istaknuli važnost takvih 
seminara koji odgovaraju građevinarima 
na terenu, jer upravo pokraj Slavonskog 
Broda izvode rekonstrukciju tri armi-
ranobetonska mosta ispod željezničke 
pruge.
Zaključeno je da treba nastaviti s orga-
niziranjem i održavanjem sličnih stručnih 
seminara te okruglih stolova radi usavr-
šavanja, upotpunjavanja i međusobnog 
prenošenja znanja.

Antun Pospišil

SEMINAR O UPRAVLJANJU KVALITETOM AMIRANOBETONSKIH KONSTRUKCIJA

Veliko zanimanje polaznika
Istaknuto je kako su takvi seminari vrlo pogodni za građevinare 
na terenu, a ujedno je zaključeno je da treba nastaviti s 
organiziranjem i održavanjem seminara i okruglih stolova radi 
usavršavanja, upotpunjavanja i međusobnog prenošenja znanja

Tradicionalni Bal građevinara održan je u 
hotelu Westin Zagreb 24. listopada 2014. 
u organizaciji Društva građevinskih in-

ženjera Zagreba (DGIZ). Na balu je bilo 
približno 130 sudionika, a posebni su 
gosti bili članovi Predsjedništva HSGI-

a, članovi varaždinskog i čakovečkog 
društva te predstavnici veleposlanstva 
Slovačke. 
Večer je protekla u veselom i srdačnom 
raspoloženju. Goste je zabavljala Na-
tali Dizdar, a bal se nastavio plesom uz 
ugodnu glazbu.

TRADICIONALNI BAL GRAĐEVINARA DGIZ-a

Druženje dugo u noć


